
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet -  08.12.2020 
 
Harald Ekroll sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet i Vestland fekk dessverre saka så seint til uttale at det ikkje var mogleg 
å handsame den før på møte i rådet 08.12.2020. 
 
På bakgrunn av diskusjonen på møte vil vi gje slikt innspel: 
 
Det er viktig at kommunane får i oppdrag å kartlegge korleis universell utforming, på alle 
område, er ivareteke i kommunen. Eldreråda og rådet for menneske med nedsett 
funksjonsevne må takast med på dette kartleggingsarbeidet. 
 
Universell utforming må med, som eit viktig element i all planlegging, for det femnar om 
alle sektorar. 
 
På bakgrunn av kartlegginga må det utarbeidast ein plan for korleis arbeidet med tiltak skal 
leggast opp i kommunen. Planen må ut på høyring i alle instansar og spesielt må 
brukarane si stemme bli høyrd. Kartlegginga er viktig for å få ein heilheitleg oversikt over 
tilstanden i kommunen. 
 
Det største problemet i dei fleste kommunar er likevel kanskje den eldre private 
boligmassen, og å få den universelt utforma. Her kan ikkje kommunen stille krav, men ein 
er avhengig av den enkelte eigar sin velvilje, og det er viktig å ha ein god dialog med 
eigarane. I nye private planar kan ein imidlertid stille krav til utforming m.v. 
 
Vi trur at kompetansen angåande universell utforming i kommunane ikkje er god nok. Det 
er derfor viktig med kompetanseheving/opplæring på dette feltet. Det må løyvast 
nødvendige midlar til eit slikt kompetanseløft. 
 
Satsing på universell utforming bør også inn i ymse skular og utdanningar for å få ein auka 
forståing for arbeidet med universell utforming før ein går inn i arbeidslivet. 
 
Det er kommunane som er den viktigaste aktøren i arbeidet med universell utforming. 
Fylkeskommunen må gjennom sine planar legge sterke føringar for kommunane si rolle i 
arbeidet. 
 
Når kulturdepartementet har utarbeid eit framlegg til «Handlingsplan for universell 
utforming» må planen sendast ut på ei brei høyring før den vert vedteken.» 

 
 
Kjellbjørg Dagny Lunde sette fram slikt forslag:  

 
«Krava til universell utforming i lov- og regelverket må ikkje svekkast.» 

 
 
Avrøysting 
 
Ekroll sitt forslag vart samrøystes vedteke 
Lunde sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet i Vestland fekk dessverre saka så seint til uttale at det ikkje var mogleg å 
handsame den før på møte i rådet 08.12.2020. 
 
På bakgrunn av diskusjonen på møte vil vi gje slikt innspel: 
 



Det er viktig at kommunane får i oppdrag å kartlegge korleis universell utforming, på alle område, 
er ivareteke i kommunen. Eldreråda og rådet for menneske med nedsett funksjonsevne må takast 
med på dette kartleggingsarbeidet. 
 
Universell utforming må med, som eit viktig element i all planlegging, for det femnar om alle 
sektorar. 
 
På bakgrunn av kartlegginga må det utarbeidast ein plan for korleis arbeidet med tiltak skal leggast 
opp i kommunen. Planen må ut på høyring i alle instansar og spesielt må brukarane si stemme bli 
høyrd. Kartlegginga er viktig for å få ein heilheitleg oversikt over tilstanden i kommunen. 
 
Det største problemet i dei fleste kommunar er likevel kanskje den eldre private boligmassen, og å 
få den universelt utforma. Her kan ikkje kommunen stille krav, men ein er avhengig av den enkelte 
eigar sin velvilje, og det er viktig å ha ein god dialog med eigarane. I nye private planar kan ein 
imidlertid stille krav til utforming m.v.  
 
Krava til universell utforming i lov- og regelverket må ikkje svekkast. 
 
Vi trur at kompetansen angåande universell utforming i kommunane ikkje er god nok. Det er derfor 
viktig med kompetanseheving/opplæring på dette feltet. Det må løyvast nødvendige midlar til eit 
slikt kompetanseløft. 
 
Satsing på universell utforming bør også inn i ymse skular og utdanningar for å få ein auka 
forståing for arbeidet med universell utforming før ein går inn i arbeidslivet. 
 
Det er kommunane som er den viktigaste aktøren i arbeidet med universell utforming. 
Fylkeskommunen må gjennom sine planar legge sterke føringar for kommunane si rolle i arbeidet. 
 
Når kulturdepartementet har utarbeid eit framlegg til «Handlingsplan for universell utforming» må 
planen sendast ut på ei brei høyring før den vert vedteken. 
 
 


